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JEGYZŐKÖNYV

Készült: Budapest FővárosIV. kerület Újpest Önkormányzat Klíma- és Környezetvédelmi

Bizottsága 2022. október 26-án 17.40 órakor a Budapest FővárosIV. kerület Újpest Önkor-

mányzat Polgármesteri Hivatal II. emeleti 61-es tárgyalótermében megtartott ülésén

Jelen vannak:

Bizottsági tagok Meghívottak:

MaholányiZsolt Perneczky László

Rákosi Judit

Rácz Norbert

Szecsődi Tamás

Ozsváth Kálmán Gyula

Rádi Attila

NagyLászlóné További megjelentek:

Halász Ferenc Pető Dániel

Szabó Tamás

Balogh György

Vasvári László

Skirka Péter

A Bizottság 12 fővel határozatképes.

A Bizottság 17:40 kor megkezdte a munkáját.

MaholányiZsolt elnök 17 óra 40 perckor megnyitotta azülést. Szeretettel köszöntött min-

denkit.

Megállapította a határozatképességet.

MaholányiZsolt tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a klíma- és környezetvédelmibizottság

Nagy Lászlónét választotta meg állandó jegyzőkönyv hitelesítőnek a korábbiakban.

NagyLászlóné jelen van ezenazülésenis. Új jegyzőkönyv hitelesítőről nem volt szükséges a Ő
most dönteni. 4
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MaholányiZsolt: Kettő napirendi pontunk van.Ezeketelvileg mindenki megkapta,hajól

tudom.Az egyiket DériTibor polgármesterúrterjesztette elő, de igazábólaz előterjesztést

Pető Dániel az UPP vezérigazgatója készítette. A másik napirendi pontot PerneczkyLászló

alpolgármesterúrterjesztette elő.

A napirendet egyhangúan a bizottság elfogadta, ellenszavazat nem volt, tartózkodás

nem volt.

5/2022.(10.26.) KKB határozat

A Klíma- és KörnyezetvédelmiBizottság az alábbi napirendet fogadta el:

Napirendi pontok:

1. , Döntés a EuropeanCity Facility projekt keretében elkészült Beruházási Koncep-
ció elfogadásáról"

Előterjesztő: Déri Tibor polgármester

Előterjesztést előkészítette: Pető Dániel UPP Újpesti Pályázati Projektmenedzsment
Zrt. vezérigazgató

2. Újpest EU DEAR Pályázata: Újpest, mint a Magyarországi Éghajlatvédelmi Szövet-
ség, és ezáltal az Európai Klímaszövetség tagja partnerkéntkíván pályázatot be-
nyújtani a EU DEAR Programme(EU Development Education and Awareness

Raising) programba

Előterjesztő: Perneczky László alpolgármester

Előterjesztést készítette: Perneczky László alpolgármester

A napirendi pontokatilletően a szavazás eredménye: 12 igen szavazattal egyhangúlag

a napirend elfogadásra került.

MaholányiZsolt: Kérem Pető Dánielt, hogy néhány mondatbanfoglalja össze az előter-

jesztés lényegét.

Pető Dániel: Rendben. Köszönöm szépen. Az EUCF pályázat kapcsánegy beruházási kon-

cepció tervetkellett készítenünk. Ennek a beruházási koncepciónak az előzetesen meg-

határozott energetikai megtakarítással kapcsolatban meghatározott számokatvolt célja

alátámasztaniilletve egy olyan szakmai anyag összeállítása volt a feladatunk, amely s0-

rán azt tudjuk igazolni, hogy ezek a megtakarítások milyen esetleges beruházások kap-

csán tudnak megvalósulni. A beruházási koncepciónak mégkétfejezete volt. Ezeknek a

műszaki megvalósításoknaka jogi körülményeineka feltérképezéseilletve azoka jelenleg

ismert gondok, amik a beruházást követnék,illetve körül veszik.
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Az ezt megelőző Városüzemeltetési és Városfejlesztési Bizottsági ülésen viszonylag részle-

tesen megtárgyaltuk a műszakitartalmat. Azt nem szeretném kiegészíteni. De ha van kér-

dés, akkor azt megpróbálom megválaszolni.

MaholányiZsolt: Van kérdés a vezérigazgató úrhoz?

RádiAttila: Egy kérésem lenne még a napirenddelésa kiküldéssel kapcsolatban. Tehát

az hogy a meghívókijött időben az rendben van, de az hogy azelőterjesztések mellék-

lete egy nappala Bizottsági ülés előtt jött ki az nagyon nincsen rendben. Pláne úgy hogy

a másik bizottsági ülésre kiment hamarabb.Nyilván nemkell bemagolniezt a 200 oldalas

anyagot, de érdemes belenézni, mert van benne érdekesség meginformálódni lehet

belőle. A Bizottságottiszteljük meg márannyira hogy tudjanak tájékozódniés ne utólag

kelljen elolvasni, hogy mongjukitt keltjük fel az érdeklődésüket és haza mennekelolvas-

sák. Ez az egyik tiszteletteljes kérésem. Már nem azelső alkalommalkértem, hogy a ha-

táridőket legyenekszívesek betartani. Ez tisztelet a Bizottsági Tagokkal szemben. Még

akkoris, ha nincsen benne kérdés. Akkor is megvana lehetőség, hogy hétvégénvalaki

rászánja az időt és átolvassa a 200 oldalt és kedvet kapjon ahhoz, hogy kérdést tegyen

fel. (...ez része az... Újpestnek... Nem hallható tisztán egy halk hozzászólás.)

Az nem baj. Teljesen igazad van. De akkoris, ez hosszú távon egy 22 milliárdos beruházást

feltételez vagy vizionál ez a koncepció terv. Ez egy olyan nagyfalat, ami nem nagyon

járt még tán az országbansem,de nemitt a környéken.Tehát ez egy komoly dolog.

Ami konkrét kérdésem,észrevételem vanaz, az, hogy ebbe az anyagba bele lett emelve

a klímastratégiából, akciótervből jópár elem, mint pályázati...nem szempont hanem

megfelelőségi...nem ..hanem a klímastratégiában megnevezett környezetvédelmi, a

környezetátalakítására az energia felhasználás optimalizálására, a környezetvédelmére

számosolyan akció elem, ami megalapozza konkrétan ennek a koncepciónaka sikerét

vagya ... [hangos köhögés)

De nem emlékszem,hogy ezek megvalósultak volna. Tehátfelhívnám a figyelmet - már

Perneczky úrnak mondtam egyszabadtéri rendezvényen-, hogy adjuk meg nekiazt a

komolyságot is, hogy ha valamit vállaltatok, amik meglettek szavazva a klímastratégiá-

ban, amiketvállalt a Hivatal, az jó lenne ha végre is hajtanánk. Most majd egy újabb

koncepcióba bele kerülnek ezekés úgy nézki — ha ezt valaki elolvassa — mintha ezek a

csodálatos dolgok megvalósultak volna. Pedig ezek nem valósultak meg. Valaminek már

a határidejeis lejárt. Tehát én kérem... .elhalkul és nem hallható.

,Szélcsatornák felmérése és beépíthetőségük korlátozása" intézkedésre 2020-2021 ...

2022 van? Elkészült? Szerintem nem.

A mobilitási hét keretén belül kerékpáros nap szervezése. Volt mobilitás nap, de én nem

emlékszem,hogy Újpesten a kerékpáros nap megszervezésre került.... évi 2 alkalommal

lett volna megszervezve.

Üzleti klímafórum,30 vállalkozás /év. Sehol nincsen. vagy mondjátok, hogyha van, de én

nem találkoztam vele.

Újpesti zöld kötvény program.A finanszírozásban meg van említve, hogy az Újpesti zöld

kötvény program finanszírozási forrása lehet ennek a pályázatnak.A klímastratégiában

2020-2022 re van...igaz még nincs vége a 20O22nEek,itt a végére bele lehet húzni, de

igazság szerint Úgy látom, hogy nem történt ebben sem semmi.
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Felteszem a kérdést, hogy ez egy komoly pályázatlehet, azzá nőheti ki magát. Ehhez

szorgalom kellene, meg munkavégzés. Meg hozzáállás. Azt amit vállalunk, igyekezzünk

megvalósítani vagy olyan terveket hozzunk ide, amiket meg tudunkvalósítani. Az hogy

a komposztálás meg az esővízgyűjtő megvalósult, az szerintem ennekaz energetikai pá-

lyázatnak a szempontjábólteljesen lényegtelen.

Rádi Attila: De ezen felül nem nagyontörtént semmiolyan lépés, ami a komolyságát

mutathatná. Ha valaki idejön és megnézné, hogy na akkormit valósítottunk meg belőle

és az interneten rákeres. Hát nem talál meg semmit. Szerintem komolytalannáteszi a pá-

lyázatot. Mármint ezt az anyagotis, hogy olyan elemekszerepelnek benne, amivel semmi

nem történt az elmúlt három évben,azazkétésfél évben miótaellett fogadva.

Hát nem akarom megismételni, mert hát tényleg furcsának tartom azt, hogy ez nem lett

jobbanszétosztva a városon belül és pont olyan területek kimaradtak, amik pont úgy

megfeleltek volna. Én értem, hogy valamit választani kellett ezt a részétis el tudom fo-

gadni, de igazság szerint az összkép miattis jobb lett volna ha a Berda, az Ugró, a Nyár,

a Závodszky környékeis bevonásra kerülhettek volna. ..a Szigeti..

Én csakfelhívnám a figyelmet ennek apropójánis hogy amit vállaltunk...illetve lesz még

egy pályázatis.....igen pályáznikell. . szerezzünk meghátszerezzena vezetés annyi pénzt

amennyit csak tud...csak hát azokat megis kell valósítani. Facebook bejegyzéssel nem

fog felkerülni a napelem a háztetőre. Szerintem ennélegykicsivel többkell.

MaholányiZsolt: Egyéb kérdés?

Akkor egyéb kérdés nem révén. Szavazásra bocsátom, hogy egyrészt támogatja a bi-

zottság, hogy a képviselő testület elé kerüljön a European City Facility Városokkal a vá-

rosokért beruházási koncepció, másrészt a Bizottság támogatja, hogya képviselő testü-

let felhatalmazza a polgármestert a támogatónyilatkozat aláírására.

Akkoraki igennel támogatja kérem szavazzon most.

Halász Ferenc: Akkor most miről szavazunk?

MaholányiZsolt: Most mondtamel. A támogatásról.

$/2022.(10.26.) KKB határozat

Budapest FővárosIV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testülete Klíma- és Környe-

zetvédelmiBizottságának.../2022.(....) határozata az , EuropeanCity Facility projekt ke-

retébenelkészült Beruházási Koncepció elfogadásáról"

Budapest FővárosIV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testülete Klíma- és Környe-

zetvédelmiBizottsága úgy dönt, hogy

1. támogatja, hogy Budapest FővárosIV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testü-

lete elfogadja az előterjesztés 1. számú melléklete szerinti tartalommala , European City

Facility — Városokkal a városokért" pályázati projekt keretében elkészült Beruházási Kon-

cepciót;

JA
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2. támogatja, hogy Budapest FővárosIV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testü-

lete felhatalmazza a Polgármestert a Beruházási Koncepció kötelező mellékletét képező

Támogatónyilatkozataláírására.

Felelős: Polgármester

Határidő: 2022. november4.

A szavazás eredménye: 12 igen szavazattal egyhangúlag elfogadásra került. Ellensza-

vazat nem volt. Tartózkodásnincs.

MaholányiZsolt: A második napirendi pont szintén egy pályázattal kapcsolatos. Előter-

jesztője Perneczky László alpolgármesterúr. Kérem foglalja össze néhány mondatban.

Perneczky László: Valójában nem alpolgármesterkérnt...az a helyzet, hogy én mostmár

nem tudok nem alpolgármesterkéntelőterjesztést hozni, ezért került az én nevemre ez a

konkrét pályázat. Úgye átléptünk a Klímabarát Önkormányzatok Szövetségéből a Ma-

gyar Éghajlatvédelmi Szövetségbe. Ők egyjóvalcivilebb szervezet. Jó pár hónappalez-

előtt tőlük jött az a felkérés, hogy a szemléletformálásban, mint Önkormányzat Konzorci-

umi partnerként vegyünkrészt.Itt kímaváltozássalés helyi fenntarthatósággal kapcsola-

tos alapvetőenfiataloknakszóló, szemléletformáló programról van szó. Hasonló volt akár

a Vecop,a Klímastratégia, Secap képzés kapcsán. Most jelenleg odáig kéne eljutnunk,

hogy jóváhagyjuk azt, hogy az Önkormányzat szándéknyilatkozatot tegyen ebben a pá-

lyázatbanvaló részvételre. Úgye 20 és 40 ezer euró közötti összegről lehet szó, aminek

103-a lehet az önrész, amiről majd adott esetben a GB és az Önkormányzatképviselő

testülete kell hogy majd döntsön. A részleteket majd a Magyar Éghajlatvédelmi Szövet-

ség fogja kidolgozni. Egy ilyenben konzorciumi partnerek lennénk. És majd egy adottpil-

lanatban a polgármesterfelé lesz tovább adva ez a program, mert nem népjóléti kérdés

ez.

Ha vankérdés, akkorszívesen válaszolok.

Perneczky László: A stratégiák és a megvalósulás vagy annak összefüggése vagy hiá-

nya... arról azt gondolom,hogysajnos ez egy általános jelenség Magyarországon.A kri-

tikát, amit RádiAttila megfogalmazott például az Újpesti klímastratégiával és annakel-

maradásával vagy időarányos megvalósulásával kapcsolatban nem keresek kifogást

...mert lehetett volna a Covid járvány alatt is mojolni egy csomó mindennel.

Majd a 2023-as Uniós ciklusban is majd csak ömlik a pénz. Szóval visszatérve az EU DEAR

pályázatra. Ez közvetlen európai uniós pályázatlesz. Ez jó dolog, hogy közvetlen Brüsz-

szelbe tudunk majd pályázni.

MaholányiZsolt: Kérdés van-e az előterjesztéshez?

Jó nincs..akkor gyakorlatilag a határozati javaslat egy pontbóláll, hogy a bizottság tá-

mogatja-e a pályázatonvaló elindulástilletve felkéri a polgármestert a szándéknyilatko-

zat aláírására. r
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7/2022.(10.26.) KKB határozat

Az Újpesti Klíma és KörnyezetvédelmiBizottság a tárgyi előterjesztést megtárgyalta és az

alábbi határozatot hozza:

1. A Bizottság támogatja az EU DEAR pályázatonvalóindulást. Felkéri a polgármestert

a szükséges szándéknyilatkozataláírására, Perneczky Lászlót a projekt szakmai előkészi-

tésben,illetve az UPP Zrt-t a pályázat technikai benyújtásábanvalórészvételre. A részle-

tes program,illetve az esetleges örrész biztosítása későbbi döntéseketigényel.

A szavazás eredménye: 12 igen szavazattal egyhangúlag elfogadásra került. Ellensza-

vazat nem volt. Tartózkodásnincs.

MaholányiZsolt elnök: Megköszönia jelenlétet és bezárja azülést.

A Bizottság 17.56-kor befejezte munkáját.

kmf.

MaholányiZsolt
a Klíma- és KörnyezetvédelmiBizottság el-
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jegyzőkönyv-hitélesítő
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